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Referat fra lodsejermøde med henblik på etablering af 

trampesti langs Græse Å 

 
 
Referat fra mødet 

den 3. november 2022 kl. 16.00-17.30, Kongensgade 18, 3550 Slangerup   
 

Mødedeltagere fra Frederikssund 
Kommune 

 

Henriette Andersen 
Karsten Jakobsen 
 
 
Mødedeltagere lodsejere 
Nikolaj Hvitfeld Kisling 
Kenneth Egelund Munkhaus Petersen 
Hanne Lange 
Erik Lange 
Lars Jørgensen 
Jannik Fikser Ohl 
Kim Lindegaard 
Lars Gundersen 
Priska Perler 
 
2 repræsentanter fra Hofor: 
Knud Rudolf Hansen 
Lise Helen Thorball  
 
 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

  
 
 
 
 
 
 
 

Referat 
 
Velkommen 
Der blev budt velkommen til de fremmødte. Planen for mødet blev gennemgået. 
Et oplæg til tracéet. Herefter bordet rundt med lodsejernes bemærkninger til oplægget 
med en trampesti. Endeligt en afslutning. Et referat vil blive udsendt efterfølgende. 
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Oplæg med visning af det planlagte stiforløb og en gennemgang af 
lodsejernes bemærkninger og spørgsmål. 
 
Det blev drøftet, at det var spændende med stier i landskabet. Tidligere blev det kaldt: 
spor i landskabet. 
 
Et spørgsmål blev stillet: Hvorfor får Frederikssund Kommune ikke oprenset åen som 
står i regulativet. Hvordan kan det være, at I så har økonomi til at anlægge trampestier?  
Svaret var: at man i budgettet nu har reserveret midler til vedligeholdelse og 
udarbejdelse af nye regulativer. Men Byrådet har også besluttet, at have en pulje til 
rekreative stier, da man ønsker flere stier, så borgere i kommunen kan opleve den flotte 
natur som findes ligesom man gerne vil forbinde stierne med et endepunkt ved 
buresøen. 
 
Et spørgsmål var: Hvor vil stien blive annonceret? Svaret er på kommunens hjemmeside, 
med temaet rekreative stier. 
 
Et spørgsmål om anlægget og vedligeholdelsen? Svaret er, at det er meningen, at der 
slås et spor i græsset på en ca. meters bredde og så skal menneskenes vandring holde 
sporet åbent. Ellers vil sporet blive holdt med slåning et par gange i sæsonen. 
 
§3 arealer skal vurderes nærmere ligesom stien skal lægges, hvor der er tørt at færdes.  
 
Repræsentanter for Hofor lagde ud med at fortælle, at de havde gode erfaringer med at 
åbne for offentligheden. Det havde de gjort ved deres kildepladsarealer, så borgere kan 
nyde naturen. 
 
Lodsejerne fortalte, at prisen ved evt. leje af arealer samt generne ved en trampesti er 
ligegyldig, det kan ikke gøres op i penge.  
 
Flere meldt klart ud. ”Det er et blankt nej”. Gener med affald og løse hunde vil man ikke 
have på arealerne. Allerede nu er der ved speedwaybanen problemer med løse hunde. 
Folk som vil vandrer på de grønne arealer parkerer til gene. Et spørgsmål om, hvor 
vandrere skulle parkere blev stillet. Hundene på ejendommene vil gø, når biler og 
mennesker kommer tæt på ejendommene. 
 
Lodsejerne ønsker ikke at have shelters og bålpladser omkring en sti. Vil ej heller have 
cyklister på stien. 
 
I hovedparten af året er arealerne langs åen meget våde, det er derfor meget praktisk, 
hvis man ifører sig waders. 
 
Ejerne af grusgraven vil ikke have at folk skal færdes på deres arealer. 
 
§ 3 natur skal beskyttes. 
Det er en god idé, at ligge en sti på et tørt areal. Ved at tillade at folk færdes vil mange 
lodsejere være generet af et direkte indkig, da arealerne er meget åbne. Lodsejere vil 
naturen og roen, det er derfor man har købt en landbrugsejendom ellers boede man i 
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byen. 
 
Et spørgsmål: Er hele stien åbent døgnet rundt. Ja, det var tanken.  
Her pointerede enkelte lodsejere, at stien kommer meget tæt på beboelse, hvor der ikke 
er gardiner. Igen vil hundene gø, når man færdes efter mørkets frembrud. Det forstyrrer 
naboer som vildtet. 
 
Den beskyttede natur 
Fra flere af de fremmødte var meldingen et blankt nej, lad naturen være uden 
forstyrrelse af mennesker. Her er endelig et stykke natur for får lov til at passe sig selv. 
Naturen skal have plads og fred. Det sker her langs åen på de private arealer. Græse 
ådal er et raste og levested for fugle og dyrelivet. Brug naturen uden ekstra 
omkostninger. Naturen skal have plads og fred. Det bør også være i Danmarks 
Naturfrednings interesse.  
 
Der er andre steder med gode forhold til vandringer ved stier og dermed beskyttelse af 
vildtet - floraen og faunaen.  
Desuden har mange jagt på arealerne i sæsonen, derfor er bekymring om naturen og 
vildttabet ved forstyrrelse på arealet.  
 
Glad for en sti, men ikke placeringen. Læg stien nordligere, her er grusveje og stier i 
forvejen. Der er her plads til at vandre på eksisterende veje og stier. 
 
Herefter var øvelsen at redegøre for dette nye stitracé.  
 
Drøftelse af nyt oplæg 
 
Med deltagelse af lodsejere med lokalkendskab blev tegnet en sti med nye muligheder 
for at færdes væk fra Hørup Skovvej. Meget af denne rute ligger på allerede 
eksisterende veje og stier.  
Denne strækning benyttes allerede nu af de lokalboende. Stien blev tegnet på tavlen og 
kort. Det nye stitracé er vedlagt som bilag. 
 
Hørupvej /Græsevej kan med fordel benyttes. 
 
Ligeledes blev drøftet, at den megen skovrejsning i området ville give mange muligheder 
med etablering af rekreative stier på de skovrejsningsarealer som Naturstyrelsen 
anlægger i disse år.  
 

 
 
 
Afslutning 
Tak for et oplysende borgermøde. Skriv eller ring endelig, hvis der er yderligere 
bemærkninger eller spørgsmål. 
I vil få fremsendt et referat fra mødet, hvor I er velkommen til at komme med 
bemærkninger, hvis I har bemærkninger til referatet. 



4/4 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


